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ДВОРЯНСКИЕ УЧРЕЖДЕНИЯ НА СЕВЕРНОМ КАВКАЗЕ 

 

К.С. Чикаева  
 

Проведено исследование деятельности Ставропольской дворянской опеки и дворянской кассы 

взаимопомощи на основе архивных источников. Проанализирована роль дворянских учреждений в 

повседневной жизни обедневших дворян. Ставропольская дворянская опека не располагала денежными 

средствами, чтобы оказывать помощь всем нуждающимся. Рассмотрена деятельность дворянской кассы 

взаимопомощи, главная задача которой заключалась в облегчении положения землевладельцев, 

испытывающих материальные трудности.  
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K.S. Chikaeva 

Noble institutions in North Caucasus 

 

The research is devoted to the activities of the Stavropol nobility and gentry custody of mutual fund based on 

archival sources. The role of noble institutions in the daily life of impoverished nobles is considered. Stavropol 

nobility did not have custody of the funds to assist those in need. It is examined the activities of noble mutual fund, 

whose main objective was to facilitate the position of landowners experiencing financial difficulties. 

Key words: North Caucasus, autocracy and noble organization, the nobility, gentry Stavropol guardianship, 

conservatorship, noble orphan Service, noble mutual benefit.  
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